
Beschouwing  ZW14  over de Begroting 2018                                                                      

Puntsgewijs zal ik een aantal onderwerpen  uit de begroting  bespreken: 

In de eerste plaats dank aan de organisatie voor een goed leesbaar document.  

Complimenten. 

De begroting 2018: 

De voor ons liggende begroting is sluitend maar onze reserves staan steeds meer onder 

druk. Om het sluitend te maken ligt het voorstel op tafel de OZB de komende jaren extra te 

verhogen. ZW14 staat niet te trappelen om deze extra OZB verhoging door te voeren, zeker 

niet gekoppeld aan de jaren na 2018. Wij zijn geen voorstander van lastenverzwaring voor 

de burger.  Het heroverwegen van de ambities , van plannen van deze coalitie kan ruimte 

bieden: zijn er onvoldoende middelen dan moet  de tering naar de nering gezet worden.  

Mocht ZW14 meegaan in een OZB verhoging dan op voorwaarde van het oormerken van 

deze verhoging . Mogelijk kan een bijstelling van de  toeristenbelasting hier een rol spelen, 

wij steunen  het verhogen van de tarieven tot het niveau van Eindhoven. 

Het sociaaldomein 

De uitgaven in dit domein rijzen de pan uit, de overschrijdingen op de jeugdzorg zijn ons wel 

bekend.  Hoewel onze inwoners de beste zorg verdienen moeten we toch kritisch zijn om 

continuïteit  te kunnen waarborgen. De aanpak en betrokkenheid van deze wethouder 

verdient een compliment, maar het actief sturen op de uitgaven is nu eerste prioriteit. 

Hoewel de landelijke partijen in deze raad allen kritisch zijn over de overschrijdingen 

plengen ze krokodillentranen. Deze partijen dienen hun landelijke contacten te benutten. De 

coalitiepartijen in Den Haag , uitgezonderd de PvdA, kiezen  er  voor om 1400 miljoen ( 1,4 

miljard) aan lastenverlichting voor bedrijven door te voeren. Een maatregel waar nut noch 

noodzaak van is aangetoond.  Geld dat zeker voor verlichting van de begrotingsdruk kan 

zorgen.  

Gemeentelijke rioleringsplan.  

ZW14 gaat voor verdere verduurzaming van de wijze waarop het hemelwater/afvalwater 

verwerkt wordt. Het stimuleren van afkoppelen van hemelwater waar dat kan dient 

prioriteit te krijgen, om zo de druk op de reiniging van afwater terug te dringen en zorg te 

besteden aan de grondwaterstand.  Verduurzaming kan ook commerciële voordelen 

opleveren, het winnen van grondstoffen uit afwater wordt steeds meer lonend. Een proef 

hiertoe zal door ons gesteund worden. Wij zullen daar zeker op terug komen als in december 

het GRP besproken wordt. 

Woningbouw 

De bouwactiviteiten in deze raadsperiode waren behoorlijk van omvang. Dit is echter mede 

te danken aan de voorbereidingen die hier toe in de vorige raadsperiode gepleegd zijn.  Ook 

de zich herstellende huizenmarkt heeft hiertoe bijgedragen.  



Ingediende amendementen en moties 

Weer is het kort dag om de gevolgen van de ingediende amendementen en moties goed in 

te kunnen schatten. Het is blijkbaar moeilijk voor fracties om dit tijdig te doen.  Vanuit onze 

partij geen voorstellen daartoe.  De realiteit leert ons dat deze coalitie niet bereid is tot 

overleg met de oppositiepartijen of tot het overnemen van voorstellen van de oppositie . 

Toekomstige projecten 

De plannen  van deze coalitie rond het  Hazzo  waarbij wij nu al aangeven dat een andere 

aanpak gewenst is. Deze zullen we de komende tijd presenteren. 

De herinrichting van den Hof/aanpak N69.  Plannen zijn hierover al gepresenteerd door het 

college, de Raad heeft op dit onderwerp een raadswerkgroep ingesteld , mede op ons 

initiatief.  De aanpak van de  N69/Traverse zal  vorm moeten krijgen, of de West-parallel nu 

doorgaat of niet. Wij maken ons zorgen over de beperkte bedragen die hier voor 

gereserveerd zijn.  Het schrappen van posten in afwachting van besluiten is weinig zinvol en 

geeft een verkeerd signaal af. De Raad is nu aan zet in de werkgroep.  Ook onze financiële 

situatie ten aanzien het wegenonderhoud baart zorgen. Slimme aanpak is gewenst. 

Bomenbeleidsplan 

De ontwikkelingen van de laatste weken: het ongewenst kappen van hele bospercelen toont 

aan dat ons bomenbeleidsplan niet dekkend is.  Dit beleidsplan verdien revisie en dient 

z.s.m. geagendeerd te worden in de gemeenteraad.  Ook hieruit blijkt wel weer hoe 

belangrijk details zijn om je als Raad in te verdiepen zodat consequenties duidelijk zijn. Het 

stellen van kaders is niet toereikend. Wellicht monistisch maar onvermijdelijk.  

Nieuwe bestuurders in 2018 

In maart 2018 zijn er gemeenteraadsverkiezingen.  ZW14 beschikt niet over een glazen bol 

maar ziet graag wel een andere coalitie en nieuwe bestuurders in het toekomstige College. 

Wij zijn voorstanders van wethouders uit onze gemeente en ook van duidelijkheid over de 

kandidaat wethouders  voordat de verkiezingen plaatsvinden zodat de kiezers dit in hun 

keuze mee kunnen nemen.  

De bijdrage van ZW 14 gepubliceerd in de Schakel mag als bekend verondersteld worden. 

Fractie ZW14,  7 november 2017. 

Bert (A.J.) Links 
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